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Samenvatting 
Op stelling 1 'De huidige vorm van boerenprotesten is de beste manier om te protesteren tegen het 

huidige beleid’' antwoordt in totaal 53% van de respondenten: "(zeer) mee eens". In totaal 

antwoordt 30% van de respondenten: "(zeer) mee oneens". Het middelste antwoord (mediaan) is: 

"Mee eens". 

Op vraag "2 Stel de acties gaan langer door en u ondervindt (meer) hinder, zou dit van invloed zijn op 

uw huidige standpunt aangaande de boerenprotesten?" antwoordt 63% van de respondenten: "Nee, 

mijn standpunt blijft gelijk". 

Op stelling 3 ´Ik sta achter de handelswijze van Farmers Defence Force om Statenleden persoonlijk 

aan te pakken' antwoordt in totaal 13% van de respondenten: "(zeer) mee eens". In totaal antwoordt 

74% van de respondenten: "(zeer) mee oneens". Het middelste antwoord (mediaan) is: "Zeer mee 

oneens". 

Dit en meer blijkt uit panelonderzoek TipSalland, waarbij 98 deelnemers zijn geraadpleegd.  
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1. Resultaten 

De Farmers Defence Force 

De boerenprotesten zijn nog niet ten einde en aan de wieg van het protest staat de 
boerenprotest-organisatie Farmers Defence Force, onder leiding van frontman Mark van den 
Oever. Farmers Defence Force is een groep van boeren en verwante mensen die zichzelf, 
collega's en familie willen beschermen en helpen indien ze in nood zijn (bijvoorbeeld bij de 
stalbezettingen zoals die in Boxtel). Farmers Defence Force gaat er met het gestrekte been in. 
De boerenorganisatie is woest. Woest over het stikstofbeleid, woest over Den Haag en woest 
over de nieuwe plannen van het kabinet. De toon van deze boerenorganisatie wordt er niet 
milder op. 

 
Op stelling 1 'De huidige vorm van boerenprotesten is de beste manier om te protesteren tegen het 

huidige beleid’' antwoordt in totaal 53% van de respondenten: "(zeer) mee eens". In totaal 

antwoordt 30% van de respondenten: "(zeer) mee oneens". Het middelste antwoord (mediaan) is: 

"Mee eens". 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

• Boeren zijn een grote economische motor en zijn tevens de onderhoudsdienst 
voor onze groene omgeving. wie gaat dit anders doen? 

• No farmers no food! 

• Ze moeten voorkomen dat ze in een hoek worden gedrukt door deze "linkse 
regering" Ze maken de bevolking alleen maar bang. 
 

Mee eens • Blijkbaar bied het op andere manieren te weinig resultaat. 

• Boeren moeten van zich laten horen . 

• FDF neemt nu deel aan de brede landbouwcoalitie, samen met ongeveer alle 
andere organisaties van boeren en tuinders. Beschrijving en vraag zijn dus 
behoorlijk achterhaald. 
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• Het is blijkbaar de enige manier om de politiek wakker te schudden en ze te 
bewegen ideeën en besluiten te heroverwegen. 

• Het is de beste manier om te protesteren omdat het op deze manier tenminste 
indruk maakt, maar ik ben het zeker niet altijd met ze eens! 

• Mits binnen wat wettelijk is toegestaan, dus in ieder geval zonder geweld. 

• Niet helemaal eens omdat de boeren ook de hand in eigen boezem steken 
moeten 

• Protesteren is prima, zonder gestrekt been en met gesloten gelederen. 
 

Neutraal • FDF moet zich alleen bezig houden met het weren van indringers op boerderijen. 
De overige behartiging van belangen moeten overgelaten worden aan b.v. de 
LTO.'s 

• Nu eerst maar even afwachten, meedenken lijkt meer affect te hebben. Er zal 
toch IETS moeten gebeuren 

• Zeer duidelijk zijn mag, maar met namen en telefoonnummers strooien is niet 
oke. WE hebben in Nederland spelregels afgesproken, daar moet iedereen zich 
aan houden. Dat verwachten we van anderen ook, dus moet FDF zelf ook 
opereren binnen de regels en het fatsoen. Ik ben het overigens zeer eens met hun 
strijd voor de agrarische toekomst! 
 

Mee 
oneens 

• De boeren kunnen nu wel gaan protesteren, maar daar los je de 
stikstofproblematiek niet mee op. 

• Ze kunnen beter slim aan de toekomst gaan denken en meer investeren in 
biologische landbouw, peulvruchten, mais, e.d., ivm het groter wordende 
vegetarische publiek. Dit is uiteindelijk wat mensen willen eten. Tegelijk is dat de 
oplossing. 
 

Zeer mee 
oneens 

• Daarin zie ik een totale ontkenning van het achterliggende probleem. Symbolisch 
voor een jarenlang ‘kop in het zand’ beleid van de NL overheid en van LTO. En dit 
leidt onmogelijk tot een oplossing, jammer. 

• Dit protest lijkt op tereur van een groep die allang wist dat doorgaan op deze 
manier niet de juiste oplossing! dat blijkt nu omdat voor de eerste keer zelf met 
een "oplossing komen. 

• Het blijkt als de boeren een vrije hand krijgen (geen regulering vanuit de overheid 
of overkoepelende organisatie) dat ze steeds meer en meer willen. Het vreemdste 
is wel dat een ik las in het digitale Sallandse weekblad dat: "een boer vond dat een 
weiland ook natuur was". Dan ben je volgens mij als boer los van God. 

• Het kan niet zo zijn dat particuliere organisaties (zelfs soms met geweld) de 
overheid (en daarmee het publieke domein) de wet gaan voorschrijven. De 
stikstofproblematiek gaat heel Nederland (zelfs de hele wereld) aan en daar 
moeten democratische antwoorden op worden gegeven. Puur machtsvertoon en 
chantage vanuit één betrokken partij is daarbij taboe en leidt tot corrosie van het 
democratische bestel. 

• We leven in een democratie waarin het woord moet overheersen en niet de zeer 
botte bijl. 
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Op vraag "2 Stel de acties gaan langer door en u ondervindt (meer) hinder, zou dit van invloed zijn op 

uw huidige standpunt aangaande de boerenprotesten?" antwoordt 63% van de respondenten: "Nee, 

mijn standpunt blijft gelijk". 

Anders, namelijk: 
• Liever niet maar als het nodig blijkt te zijn 

• Onduidelijke vraag. Mijn weerstand tegen deze herrieschoppers neemt dan nog toe. 

• Snelwegen blokkeren hebben we nu wel gehad. Tijd om een ander middel te bedenken. 

• Van protest naar gesprek 

• Ze kunnen beter slim aan de toekomst gaan denken en meer investeren in biologische 
landbouw, peulvruchten, mais, e.d., ivm het groter wordende vegetarische publiek. Dit is 
uiteindelijk wat mensen willen eten. Tegelijk is dat de oplossing. 

 

Toelichting 
Nee, mijn 
standpunt 
blijft gelijk 

• Ik vind dat ook de boeren hun bijdrage moeten leveren aan een gezond milieu 
en leefklimaat en natuurbehoud 

• Ook de burgers hebben belang bij het voortbestaan van de boerenbedrijven. 

• Ook hier: binnen de regels van de wet. 

• Zolang de boeren iets doen doet de rest dat ook Nederland is gek! 
 

Ja, dit zou 
mijn 
standpunt in 
negatieve zin 
aantasten 

• Door de blokkade acties worden met name die mensen getroffen die er niets 
mee te maken hebben. 

• Hun statement is gemaakt, nu is het misschien tijd om wat genuanceerder met 
de eisen om te gaan, maar wel de vinger aan de pols te houden. De politiek is 
namelijk niet meer te vertrouwen de laatste jaren. 

• Ik denk dat als ik er heel veel last van zou ondervinden er uiteindelijk ook wel 
klaar mee zou zijn en ik denk dat FDF zichzelf daarmee ook in eigen voet schiet. 
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• Zoals ik al boven heb gemeld ben ik van mening dat de boeren een sterke 
overheid of een sterke overkoepelende organisatie moet zijn die een duidelijke 
richting uitstippelt welke recht doet aan de aardkloot en de boerenstand. Het 
zootje is nu volledig losgeslagen en is niet in staat zichzelf op een goede wijze 
te reguleren. 
 

Anders, 
namelijk: 

• Noodzaak is groot en urgent 

• Ze kunnen beter slim aan de toekomst gaan denken en meer investeren in 
biologische landbouw, peulvruchten, mais, e.d., ivm het groter wordende 
vegetarische publiek. Dit is uiteindelijk wat mensen willen eten. Tegelijk is dat 
de oplossing. 
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Recentelijk heeft Farmers Defence Force een poll geplaatst op de eigen besloten 
Facebookpagina. In deze poll stelde Farmers Defence Force de vraag of ‘we CDA-statenleden 
in Brabant persoonlijk moeten aanpakken na het verraad van 25 oktober’. Veehouders zijn 
boos op het traditioneel boerengezinde CDA, omdat die partij deel uitmaakt van een coalitie 
die de agrarische sector nog strengere regels oplegt dan in andere provincies. Het Openbaar 
Ministerie onderzoekt inmiddels of er sprake is van bedreiging. 

 
Op stelling 3 ´Ik sta achter de handelswijze van Farmers Defence Force om Statenleden persoonlijk 

aan te pakken' antwoordt in totaal 13% van de respondenten: "(zeer) mee eens". In totaal antwoordt 

74% van de respondenten: "(zeer) mee oneens". Het middelste antwoord (mediaan) is: "Zeer mee 

oneens". 

Toelichting 
Mee 
oneens 

• Cda moet dan mee. 
Coalitie besluiten. 

• Het valt ook voor de boeren niet meer te ontkennen, dat de wereld veranderd. 
Terug naar kleinschalige, biologische landbouw dus. Voor smaakvolle 
kwaliteitsproducten en een eerlijke prijs. 
Ze kunnen beter slim aan de toekomst gaan denken en meer investeren in 
biologische landbouw, peulvruchten, mais, e.d., ivm het groter wordende 
vegetarische publiek. Dit is uiteindelijk wat mensen willen eten. Tegelijk is dat de 
oplossing. 

• Ook de leden van FDF zullen zich moeten aanpassen aan wat wordt besloten in 
overleg met b.v. de LTO's. In Nederland moeten we niet de extreme kant op. 
 

Zeer mee 
oneens 

• Bij verkiezingen kun je laten merken of je eens bent met gevoerde en te voeren 
beleid. Dat is democratie. 

• Crimineel gedrag kan niet worden getolereerd 
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• De boeren bedreigen dus CDA Statenleden in Brabant. Volgens de boeren zijn 
dierenactivisten ook misdadigers. Krakers werden vroeger door de ME in elkaar 
geslagen, laat ze nu de boeren maar in elkaar slaan. 

• Gaat dit persoonlijk worden??? 

• Hard op de inhoud zacht op de relaties.Jehebt elkaar nodig voor een oplossing. 

• Ik vind dat de boeren op de verkeerde partijen mikken. Niet dierenactivisten / 
natuurbeschermers / linkse politici zijn de veroorzakers van troebele regelgeving. 
Dat is vooral te danken aan de eigen partijen, die altijd alles mogelijk willen maken 
en daarmee een oerwoud aan uitzonderingsregels maken. Statenleden zouden 
overigens wel wat steviger in hun schoenen mogen staan. Bij het eerste de beste 
tractor bij het provinciehuis je beleid veranderen maak geen sterkte indruk. Dat 
lokt wel de 'persoonlijke aanpak' uit. 

• Je mag nooit en te nimmer het recht in eigen hand nemen. Bovenduen verspeel je 
de goodwill bij de burgers. 

• Je pakt nooit de mensen persoonlijk aan die een standpunt innemen. Zowel de 
voor- als de tegenstanders hebben recht op een discussie, 

• Mensen die gekozen zijn in een openbare functie pak je niet persoonlijk aan. De 
volgende keer kies je ze gewoon niet meer. 

• Nooit en te nimmer mag je personen aanpakken, die ook maar gewoon hun werk 
doen. Ze zijn per slot ook door ons- inclusief de boeren- gekozen op die plek. 

• Onze samenleving bestaat niet alleen uit de overschatte boerenbelangen. Het 
getuigt ook van een zeer laag moreel besef om chantage en bedreiging  toe te 
passen.  
Een rechtgeaarde burger boer of buitenmens zou zich hiervan moeten 
distantieren. 

• Ook dit is behoorlijk achterhaald. Ik vind dit onnodige toonzetting van TIP Salland. 
Ik vind dat boeren ook terecht boos zijn over eenzijdige berichtgeving van media. 
De afgelopen jaren krijgen boeren onterecht van veel zaken de schuld. 

• Schandalig en wat mij betreft een zaak voor het OM om de strafbaarheid te 
onderzoeken en eventueel over te gaan tot vervolging. Dit past absoluut niet in 
onze democratie. 

• Schandalige, maffiose praktijken die wat mij betreft streng bestraft moeten 
worden. Bestuurders en politici moeten hun werk kunnen doen zonder 
geintimideerd te worden door belanghebbenden. Het CDA is lang een soort 
lobbypartij geweest voor de landbouwsector (met Schreijer-Pierik als corrupt 
boegbeeld) - en is dat voor een goed deel nog steeds. Maar zelfs bij het CDA zien 
ze inmiddels dat er wat moet veranderen. 
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2. Onderzoeksverantwoording 

Onderzoek : TipSalland 
Mediapartner : Weekblad voor Salland 
Onderwerpen : De Farmers Defence Force 

: Lerarentekort 
: Bezuinigingen 

Enquêteperiode : 21 november 2019 tot 02 december 2019 
Aantal respondenten : 98 
Foutmarge : 9,9% (bij een betrouwbaarheidsniveau van 95%) 
Aantal vragen : 10 
Rapportagedatum : 3 december 2019 

 

Toelichting: 

De foutmarge geeft de precisie van een gemeten percentage aan. Hoe kleiner de foutmarge, hoe 

preciezer het gemeten resultaat. In dit onderzoek is de foutmarge maximaal ±9,9%. 

Het betrouwbaarheidsniveau geeft de verwachte kans aan, dat bij herhaling van de meting onder 

gelijke omstandigheden, een zelfde resultaat wordt verkregen. 

Methodiek 
De vragenlijst is opgesteld in overleg met Weekblad voor Salland. 
Op 21 november is de enquête met een begeleidend schrijven naar de leden van het Tip-burgerpanel 
gestuurd. 
Op 28 november is een herinneringsmail gestuurd. 
Alle respondenten vullen de vragenlijst anoniem in. 

Leeswijzer 
De toelichtingen in deze rapportage zijn de letterlijke antwoorden van de respondenten. 
Hier kunnen spelfouten of andere taalfouten in voorkomen. 
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3. TipSalland 

Mensen hebben vaak hun mening klaar. Ze zijn voor of tegen een nieuw idee dat opborrelt in de 

samenleving. Politici gooien wel eens een balletje op en luisteren wat de reacties zijn. Luisteren ze 

dan ook echt? Hoe vaak hoort u: ze doen maar, ze luisteren toch niet naar ons? 

Onderzoeksbureau Toponderzoek wil de betrokkenheid van de inwoners van Salland vergroten. Via 

het panel TipSalland.nl kunnen alle inwoners in de gemeente Salland hun mening kenbaar maken 

over onderwerpen die leven in hun samenleving. 

Op www.tipsalland.nl kan iedereen een aanmeldingsformulier invullen. Van tijd tot tijd worden 

deelnemers gevraagd naar hun mening over actuele onderwerpen.  

De deelnemers zijn en blijven anoniem en kunnen per onderzoek zelf beslissen of meedoen. Ze zijn 

niets verplicht. Het invullen van een enquête duurt slechts enkele minuten en de onderwerpen zijn 

sterk afhankelijk van de actualiteit.  

TipSalland.nl is een gemeenschapspanel, 

opgezet vanuit de gemeenschap. Heeft u vragen 

over dit initiatief, dan kunt u deze altijd stellen 

aan enquete@toponderzoek.com. Het is ook 

mogelijk om zelf onderwerpen aan te dragen 

voor peilingen.  

Lees hier meer over de TIP-methodiek. 

TipSalland.nl maakt het gemakkelijk om zonder 

veel moeite je zegje te doen! 

Zie eerdere onderzoeksresultaten, waaronder ‘Duurzaamheid, ‘Evenementensubsidie’ en ‘Vuurwerk’. 

 

 
  

http://www.tipsalland.nl/
https://enquete.toponderzoek.com/aanmelden/tipsalland-nl
mailto:enquete@toponderzoek.com
https://toponderzoek.nl/wp-content/uploads/2017/12/Infographic-Toponderzoek-1.pdf
http://www.tipsalland.nl/onderzoeksresultaten-tip/onderzoeksresultaten-tipsalland-20182019/s/741#resultaten
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Toponderzoek 

 
Toponderzoek is een Horsters no-nonsense bedrijf, dat sterk is in het raadplegen van meningen. In 
een mondige wereld waarin men direct resultaat wil zien, is het raadplegen van meningen / 
ervaringen / beleving van belang om te overleven. 
 
Onze professionele en flexibele medewerkers hebben interesse voor uw onderzoeksvraag om de 
beleving en inzichten vanuit de maatschappij regulier zichtbaar te maken. Door een transparant 
inzicht in hetgeen leeft en speelt onder burgers / bestuurders / politici, levert dit beter beleid en 
meer draagvlak op. Tips worden aangeleverd. Tevens toetst u of ingezette acties resultaat hebben. 
 
Toponderzoek faciliteert dit proces als onafhankelijk onderzoeksbureau TIPTOP voor u. Het 
onderzoeksbureau heeft de beschikking over eigen TIP-burgerpanels (landelijk > 60 burgerpanels) en 
het overheidspanel Overheid in Nederland. 
 
Blijf op de hoogte via de Topletter. 
 
 

Toponderzoek 
Expeditiestraat 12  
5961 PX Horst 
 
www.Toponderzoek.com 
enquete@toponderzoek.com 
085-4860103 
 
 

Toponderzoek is lid van MOA. 

 

https://toponderzoek.nl/topletter/
http://www.toponderzoek.com/

